
Protokół Nr XXIV /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 czerwca 2012r. 

 

XXIV Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

28 czerwca 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XXIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1600. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz- Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3) 

- młodzież ze szkół ponadgimnazjalnych - laureaci olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz ich 

opiekunowie, 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kurzętniku – Krzysztof Machujski, 

- przedstawiciele lokalnych mediów (Kurier Iławski, TV Nowe Miasto)   

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecna była radna Danuta Mazurkiewicz. Spóźnił się radny Jan Czapliński. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad była p. Katarzyna Trzaskalska. 

Przewodnicząca zapytała czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radna 

Trzaskalska wyraziła zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 
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kandydatury radnej na sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy  

głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 4).  

1. Otwarcie XXIV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Powiatu.   
6. Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz ich 

opiekunów.  
7. Przerwa 
8. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
9. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
10. Ochrona środowiska na terenie Powiatu Nowomiejskiego. Ustawa o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach. 
11. Przerwa 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 
XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z 
dnia 29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 
zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., 
XXI/183/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z 
dnia 31.05.2012r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2012 r., o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, a także o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Przebudowa drogi 
powiatowej Nr 1248N Gr. woj. (Ciche) – Nielbark – gr. woj. (Brzozie) na odcinku Nielbark 
do skrzyżowania z drogą krajową Nr 15”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie potwierdzenia udziału Powiatu Nowomiejskiego w projekcie 
pod nazwą „Znakowanie turystyczne regionu Warmii  
i Mazur” zaplanowanego do wykonania ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 
Warmia i Mazury 2007 - 2013. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych oraz w placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych prowadzonych przez Powiat Nowomiejski.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
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kierownicze w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych. 

20. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
21. Sprawy różne. 
22. Zakończenie obrad XXIV Sesji Rady Powiatu. 

 
Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku. 

Radny Marek Tuchalski złożył wniosek o zdjęcie z porządku pkt 15 - Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do realizacji inwestycji „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1248N Gr. woj. (Ciche) – 

Nielbark – gr. woj. (Brzozie) na odcinku Nielbark do skrzyżowania z drogą krajową Nr 15” i 

ewentualne przesunięcie na następną sesję. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych głosuje za wnioskiem radnego i zdjęcie uchwały z porządku 

obrad sesji. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 7 radnych głosowało „za”, 4 radnych 

głosowało „przeciw”, 4 radnych „wstrzymało się od głosu”. Wobec braku uzyskania bezwzględnej 

większości głosów ustawowego składu rady, wniosek radnego Tuchalskiego nie przeszedł. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 15 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XXIII Sesji był radny Tomasz Szczepański. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Szczepański poinformował, że zapoznał się z protokołem. Protokół został sporządzony zgodnie 

z  przebiegiem obrad sesji. Radny nie wniósł do niego uwag i wnioskował o jego przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXIII/2012. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  
Wr ęczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz ich 

opiekunów 

/wręczenie wyróżnień/ 

Lista osób, które otrzymały wyróżnienia stanowi załącznik nr 5. 

Ad. 7 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy w obradach. 

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 
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Po przerwie nieobecny był radca prawny. 

Ad. 8 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 31 maja do 27 czerwca 2012r. stanowi 

załącznik nr 6. W materiałach sesyjnych radni otrzymali protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 

23, 28 i 31 maja oraz 5 i 6 czerwca 2012r.  

Przewodnicząca poprosiła p. Starostę o krótkie omówienie sprawozdania. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się kilka posiedzeń Zarządu.  

Poza pracami Zarządu, odbywały się inne spotkania z udziałem władz powiatu: 

- 1.06 - podpisano umowę z PFRON na realizację programu „Aktywny samorząd”; odbyło się 

spotkanie z firmą Wellenbrecher; odwiedzano dzieci w nowomiejskim Szpitalu oraz Domu 

Dziecka w Pacółtowie z okazji Światowego Dnia Dziecka, 

- 4.06 – odbyła się konferencja na temat Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

5.06 – odbyło się spotkanie w PUP z okazji zakończenia kursu, w ramach którego 

wyremontowano m.in. pomieszczenia w Starostwie Powiatowym; konkurs historyczny „Droga do 

wolności” w Bielicach; biegi grunwaldzkie; posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

6.06 – odbyła się abilimpiada w WTZ, konkurs języka angielskiego, 5-lecie firmy Luttgens,  

13.06 – Konferencja „Dobry wiatr dla regionów”, 

14-15.06 – Konferencja „Efektywne wykorzystanie odnawialnych źródeł energii”, 

14.06 – zakończenie wojewódzkich Dni Rodziny w Gołdapi, piknik rodzinny w przedszkolu, 

15.06 - podsumowanie powiatowych Dni Rodziny w MCK, 

18.06 – Zarząd organizacji pozarządowych 

18.06 – 22.06 – w powiecie gościła delegacja z zaprzyjaźnionego powiatu w Oldenburgu – w 

ramach wizyty goście odwiedzili siedzibę Parlamentu, odbyła się konferencja na temat osób 

starszych, goście odwiedzili jednostki powiatowe,  

19.06 – wręczono wyróżnienia dla drużyny, która zwyciężyła w wojewódzkich zawodach w 

sporcie pożarniczym, 

25.06 – powiatowa rada zatrudnienia,  

27.06 - rada organizacji pozarządowych z udziałem przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego; 

spotkanie z firmą Marathon Oil. 

Ponadto systematycznie odbywały się rady budowy  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Nikt nie zgłosił pytań. 
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Ad. 9 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków. 

Radny Mirosław Galiński poinformował, że miesiąc temu zgłosił wniosek mieszkańców wsi 

Boleszyn i Trzcin dotyczący funkcjonowania karetki pogotowia. W tej chwili chciałby dodać, że 

sprawa dotyczy również mieszkańców wsi Kowaliki. Radny poinformował, że mieszkańcy zebrali 

podpisy pod apelem o zmianę rejonu obsługi karetki. Radny złożył listy na ręce p. Przewodniczącej 

z prośbą o przesłanie do Wojewody. Kopie list stanowią załącznik nr 7. 

Radny Andrzej Andrzejewski powiedział, że systematycznie odbywają się rady budowy szkoły. 

Wiadomo, że rosną również koszty niekwalifikowane. Radny zapytał czym są spowodowane te 

koszty i ile dokładnie wynoszą. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś zapytania czy wnioski. Radni nie zgłosili 

więcej pytań ani wniosków. 

Ad. 10 

Ochrona środowiska na terenie Powiatu Nowomiejskiego. Ustawa o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach 

Przewodnicząca poprosiła o  zabranie głosu Naczelnika Wydziału Środowiska i Rolnictwa 

Krzysztofa Puwalskiego. Zaproponowała, aby w pierwszej kolejności omówić kwestie związane z 

ochroną środowiska. 

P. Puwalski poinformował, że w swoim wystąpieniu chciałby skupić się na sprawach związanych z 

gospodarką odpadami, ponieważ jest to jedna z ważniejszych kwestii związanych z ochroną 

środowiska. Pozostałe kwestie związane z ochroną środowiska były omawiane na jednej z 

poprzednich sesji. Następnie p. Puwalski przedstawił prezentację multimedialną na temat 

planowanych zmian w gospodarowaniu odpadami. Prezentacja stanowi załącznik nr 8. 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Kurzętniku Krzysztofa Machujskiego. 

P. Machujski poinformował, że Wójt Gminy nie mógł przybyć na dzisiejszą sesję, stąd jego 

obecność na posiedzeniu. P. Machujski powiedział, że wiele kwestii przedstawił już p. Puwalski. 

Od 1 stycznia obowiązuje nowa ustawa, gminy mają 18 miesięcy na wprowadzenie zmian w życie. 

Jest to duże wyzwanie dla każdego samorządu. Z danych statystycznych wynika, że do tej pory na 

wysypiska śmieci trafiało 86,6% odpadów. Udział gminy w gospodarowaniu odpadami był taki, że 

gmina zawierała umowy z zakładami komunalnymi na wywóz odpadów. Mogła też kontrolować 

mieszkańców w zakresie gospodarki odpadami, ale to nie zawsze się udawało. Nowe przepisy mają 

wprowadzić rozwiązania jakie są stosowane powszechnie w krajach Unii Europejskiej. Pytanie 
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najważniejsze - jaka będzie wysokość stawki? Ustawa mówi o trzech sposobach ustalania stawki – 

w zależności od: 

- ilości zużytej wody, 

- ilości zamieszkałych mieszkańców w danym gospodarstwie,  

- ilości metrów kwadratowych zamieszkałej powierzchni.   

W naszym regionie będzie to opłata zależna od ilości zamieszkałych mieszkańców w danym 

gospodarstwie. Gmina Kurzętnik należy do Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego 

„Czyste Środowisko”, który przejmie wszystkie obowiązki związane z gospodarką odpadami, a 

także ustali stawki. Gmina Kurzętnik stara się, aby ustalona stawka nie była zbyt wysoka. W gminie 

powołano 7- osobowy zespół, który pracuje od stycznia br. Zespół spotyka się raz w miesiącu. 

Przeprowadzono ankietę wśród mieszkańców, ustalono m.in. ilu faktycznie mieszkańców 

zamieszkuje gminę. Zebrane dane przekazano do Związku Gmin. Gmina będzie podejmować 

wszelkie starania, aby ustalona stawka była jak najbardziej korzystna dla mieszkańców. 

Przewodnicząca dodała, że w gminie Kurzętnik na terenie byłego wysypiska w Lipowcu będzie 

budowana przeładownia odpadów, po to by obniżyć koszty transportu odpadów do Rudnej. Z 

pewnością najważniejsza będzie wysokość stawki. Jeżeli ustalona stawka będzie dość wysoka, to 

może być problem, zwłaszcza jeżeli chodzi o rodziny wielodzietne. 

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał co będzie z osobami, które segregują śmieci lub mało ich 

wytwarzają.  

P. Puwalski wyjaśnił, że ustawodawca wprowadził obowiązek zróżnicowania opłaty zależnie od 

tego czy odpady są segregowane czy niesegregowane. Opłata za odbiór odpadów 

niesegregowanych ma być wyraźnie wyższa. Gmina będzie musiała zapewnić możliwość 

selektywnej zbiórki odpadów. Głównym założeniem nowego systemu jest uniezależnienie opłaty od 

rzeczywistej ilości wytwarzanych odpadów. W przypadku kiedy opłata jest uzależniona od ilości 

wytwarzanych odpadów, ktoś może dążyć do ich zmniejszenia poprzez spalanie, które w przypadku 

tworzyw sztucznych jest zabronione. Poprzez nowy system ma się dążyć do wyeliminowania 

powszechnego zjawiska zaśmiecania środowiska naturalnego. W nowym systemie nikomu nie 

będzie się opłacało wyrzucać śmieci do lasu. Z jednej strony stawka musi być tak ustalona, żeby nie 

zniechęcać mieszkańców, z drugiej strony system musi się samofinansować. Może być problem ze 

ściągalnością stawek. Założeniem Związku „Czyste środowisko” jest maksymalne uproszczenie 

systemu. Wydaje się, że z trzech możliwości wybrano najkorzystniejszą – stawka będzie zależna od 

ilości mieszkańców zamieszkałych na terenie danej posesji. 

Radny Ząbkiewicz zapytał co będzie z osobami, które nie zamieszkują na terenie gminy przez cały 

rok. 
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P. Machujski odparł, że opłata dla zakładów będzie zryczałtowana. Jeżeli chodzi o migracje, 

związek będzie miał duży problem, żeby skontrolować ilość osób w gospodarstwie. Na pewno 

początki będą trudne. Już w tej chwili wiadomo ile średnio w roku mieszkańcy Kurzętnika 

produkują odpadów. Inaczej się to przedstawia w większych miastach, a inaczej w małych wsiach, 

gdzie mieszkańcy wytwarzają inny rodzaj śmieci. Dlatego należy walczyć o to, żeby stawka była 

jak najniższa. Cały region „Czyste środowisko” został podzielony na 5 sektorów. Związek ogłosi 

przetarg na odbiór śmieci i ich zagospodarowanie. Musi być kilka firm, które będą się tym 

zajmować.  

Przewodnicząca zapytała jak opłata zależna od ilości mieszkańców ma się do zróżnicowania za 

segregowanie. 

P. Machujski odparł, że nie wiadomo jeszcze jak związek do tego podejdzie. Przedsiębiorca, który 

zgłosi się do przetargu musi mieć świadomość, że on musi odebrać wszystkie śmieci od 

mieszkańców, w tym także śmieci posegregowane.  

Przewodnicząca zapytała czy mieszkańcy, którzy będą segregować, zapłacą mniej? 

P. Machujski odpowiedział, że przedsiębiorca może jedynie sprawdzić i w przypadku osoby, która 

nie będzie segregować śmieci, odmówić ich przyjęcia. 

Radny Ząbkiewicz zapytał czy będzie obowiązywać jednakowa stawka na terenie całego regionu. 

P. Machujski odparł, że tak, takie rozwiązanie przewiduje ustawa. 

Dyrektor ZDP Ryszard Kłosowski powiedział, że jak wejdą w życie nowe przepisy, to dla 

drogowców problem się skończy, ale pytanie – co z zakładami pracy, a szczególności takimi jak 

ZDP? Na wiosnę z dróg zbierane są tony śmieci. 

P. Machujski wyraził nadzieję, że przez pierwszy rok działania systemu, śmieci będą jeszcze leżały 

przy drogach, ale potem już nie. Każdy będzie płacił za śmieci. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że w rowach zawsze będą leżały śmieci, bo są wyrzucane z 

samochodów. 

P. Puwalski dodał, że zakłady pracy będą płacić zryczałtowane opłaty za śmieci. 

Przewodnicząca powiedziała, że jest to temat bardzo ważny i interesujący dla mieszkańców. 

Podziękowała za przedstawienie ogólnych założeń na temat tego, jak ma funkcjonować nowy 

system. Ustawodawca narzucił pewne obowiązki, a rolą gmin będzie wprowadzić je w życie. W tej 

chwili zjawisko podrzucania śmieci jest nagminne. Jest nadzieja, że jeżeli mieszkańcy będą płacić, 

to będą też żądać, aby śmieci były odebrane. Z drugiej strony, raczej nie uda się ustalić tego tak, 

aby dla wszystkich było sprawiedliwie. 
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P. Machujski powiedział, że wcześniej taki system zaczął funkcjonować w gminie Gietrzwałd, 

gdzie przeprowadzono referendum. Tam ściągalność opłat jest na poziomie 60%. Dlatego Związek 

ma świadomość, że stawka nie może być zbyt wysoka, bo nie uda jej się wyegzekwować. 

Przewodnicząca podziękowała za przedstawienie informacji. Następnie ogłosiła przerwę w 

obradach.  

Ad. 11 
Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu obecni byli: Andrzej 

Korecki, Ryszard Kłosowski, redaktor „Gazety Nowomiejskiej” Katarzyna Ochocka i redaktor 

„Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poprosiła p. Skarbnik o omówienie uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że zmiana w WPF dotyczy głównie inwestycji pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1248N Gr. woj. (Ciche) – Nielbark – gr. woj. (Brzozie) na odcinku Nielbark do 

skrzyżowania z drogą krajową Nr 15”, inwestycji – „Budowa Zespołu Szkół Zawodowych w 

Kurzętniku – I etap”. Zmiany w WPF wpływają także na zmianę budżetu tegorocznego. Ponadto w 

budżecie następują zmiany związane z wykreśleniem z budżetu zadania inwestycyjnego 

polegającego na termomodernizacji budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Wchodzi natomiast nowe 

zadanie – zakup systemu do aparatu RTG. Następuje zmniejszenie kwoty i zmiana nazwy zadania 

realizowanego przez organizację pożytku publicznego. Zmniejsza się także kwota poręczeń dla 

Szpitala Powiatowego i SP ZOZ. Pozostałe zmiany to przeniesienia między paragrafami w 

jednostkach organizacyjnych. Jutro nastąpi uwolnienie drugiej transzy kredytu zaciągniętego w 

kwocie 1.296.000 zł. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały.  

Radny Dembek powiedział, że teraz Rada głosuje zmiany w budżecie, a w pkt. 15 ma podjąć 

uchwałę w sprawie nowej inwestycji. Radny zapytał co będzie jeżeli Rada nie podejmie tej 

uchwały. 
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P. Skarbnik odparła, że nic się nie stanie. Budżet to plan. Jeżeli Rada nie podejmie uchwały w 

sprawie nowej inwestycji, na następnej sesji zadanie zostanie wykreślone z budżetu. Żeby móc 

podjąć jakieś przedsięwzięcie należy mieć zabezpieczone środki w budżecie. Taka jest właściwa 

kolejność podejmowania uchwał. 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że p. Skarbnik wspomniała o kredycie. Radny zapytał czy 

oznacza to, że powiat jest już „na debecie”. 

P. Skarbnik wyjaśniła, że są dwa rodzaje kredytu – jeden kredyt w rachunku bieżącym, który trzeba 

spłacić do końca roku. Kredyt ten działa jak ROR. Drugi kredyt, o którym wspomniała wcześniej, 

został zaciągnięty na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Kredyt ten wchodzi w kwotę 

długu.  

Radny Szczepański zapytał jaki jest bieżący stan konta. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w tej chwili jest na minusie 140.000,00 zł. Ale jest to płynne, w 

każdej chwili budżet może być na plusie.  

Przewodnicząca dodała, że kredyt w rachunku bieżącym zaciąga się po to, by mieć płynność 

finansową, ponieważ subwencje wpływają zazwyczaj na koniec miesiąca.  

Radny Szczepański wyjaśnił, że zadaje te pytania w związku z planowaną nową inwestycją. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że nowa inwestycja obciąża tegoroczny budżet kwotą  jedynie 3.500 zł. 

Podjęcie uchwały jest konieczne, aby można było rozpocząć procedury związane z inwestycją. 

Rada zdecyduje o realizacji inwestycji. 

Przewodnicząca dodała, że środki na inwestycję przenoszone są z oszczędności m.in. z rezygnacji z 

termomodernizacji budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3.  

Radny Szczepański powiedział, że jeżeli nawet są jakieś oszczędności, to należy pamiętać o 

inwestycjach, które już są realizowane. Teraz wszystko wygląda pięknie, a potem okaże się, że nie 

można uchwalić budżetu na przyszły rok. 

P. Skarbnik odparła, że na pewno nie jest pięknie, ale WPF to prognoza. Rada planuje jakąś 

inwestycję, ale nie wiadomo czy będzie ona realizowana. 

Na salę obrad wszedł radny Czapliński. 

Radny Szczepański zapytał dlaczego planuje się kolejne inwestycje, wciąż coś dokłada do budżetu. 

P. Skarbnik powiedziała, że Wójt zadeklarował dofinansowanie do inwestycji, część pozyska się z 

programu, część trzeba zabezpieczyć. Na razie są to tylko plany. 

Radny Szczepański zapytał czy w budżecie ujęto już kolejne zwiększenie kosztów budowy szkoły. 

P. Skarbnik odparła, że nie. Nie wstawiła tego do budżetu, ponieważ  nie ma jeszcze oficjalnej 

informacji na ten temat. 
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Przewodnicząca stwierdziła, że praktycznie nic nie powinno wzrosnąć, ponieważ jest przetarg, 

mogą jedynie wystąpić nadzwyczajne sytuacje. Cena wynegocjowana w przetargu powinna być 

ceną ostateczną.  

Radny Szczepański powiedział, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego p. Alina 

Banaszewska poinformowała, że będzie kolejne zwiększenie kosztów inwestycji. Zarząd ma 

informacje na ten temat. Ktoś powinien powiedzieć o tym głośno. 

P. Skarbnik powiedziała, że środki z rezygnacji z termomodernizacji idą na szkołę. Każde wolne 

środki idą na ten cel. Tworzy się jakąś rezerwę, mimo że na razie nie ma żadnych oficjalnych 

dokumentów na temat zwiększenia kosztów budowy. 

Wicestarosta poinformował, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa istotnie poruszono ten 

temat. Padło wówczas pytanie czy od ostatniej informacji na piśmie na temat zwiększenia kosztów,  

Zarząd posiada wiedzę co do kolejnego zwiększenia. Wicestarosta poinformował, że kolejne koszty 

na pewno się pojawią. Dokumenty są w trakcie analizy, weryfikacji przez pracowników Starostwa 

oraz  inspektorów nadzoru. Może to być kwota rzędu 300-400 tys. zł., które trzeba będzie 

dodatkowo wygospodarować.  Koszty te wynikają głównie z różnic między przedmiarem, a 

obmiarem faktycznym. Dodatkowo pojawiła się kolizja światłowodu, który nie został 

zainwentaryzowany. Ta przebudowa może kosztować ok. 70 tys. zł., ale też jest to kwota 

niepotwierdzona. Wicestarosta dodał, że przy każdej inwestycji należy liczyć się ze wzrostem 

kosztów o ok. 10%. I taką rezerwę powinno się zabezpieczyć. Jeżeli policzyć koszty, które 

wcześniej wystąpiły plus te koszty, które teraz wystąpią, to wyjdzie ok. 10% wartości inwestycji. 

Radny Szczepański powiedział, że tych dodatkowych środków trzeba poszukać w budżecie. 

Przewodnicząca powtórzyła, że nowa inwestycja nie obciąża tegorocznego budżetu. 

Radny Szczepański powiedział, że za chwilę będzie ustalany budżet na przyszły rok. 

Przewodnicząca powiedział, że jeżeli chce się inwestować, to trzeba mieć przygotowaną 

dokumentację techniczną. Potem mogą pojawić się jakieś możliwości pozyskania środków i 

dokumentacja jest niezbędna. 

Radny Szczepański powiedział, że jest gotowa dokumentacja - na drogę do Gwiździn, do Radomna, 

do Boleszyna. 

Przewodnicząca stwierdziła, że radny Szczepański nie chce dopuścić do nowej inwestycji, ale 

akurat inwestycja radnego nie jest zagrożona. Przy drodze w Nielbarku powstają trzy obiekty – dom 

pomocy społecznej, centrum ekologii i biogazownia. Jeżeli okaże się, że budżet nie pozwala na 

realizację inwestycji, to trzeba będzie z niej zrezygnować. Jeżeli jednak Rada nie podejmie 

uchwały, to ZDP nie może podjąć żadnych działań w celu przygotowania dokumentacji. 
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Radny Stanisław Czajka powiedział, że na razie Rada niczym nie ryzykuje. Chodzi o 3,5 tys. zł. 

Trzeba poczekać na nowy budżet, jeżeli będzie możliwość, to inwestycja będzie realizowana.  

Przewodnicząca powiedziała, że decyzja Rady to też argument w rozmowie z Wójtem na temat 

korzystania z sali gimnastycznej przez uczniów ZSZ.   

Starosta powiedziała, że Wójt wyraża wolę dofinansowania inwestycji powiatowej. Następnie 

poprosiła p. Kłosowskiego o zabranie głosu.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że złożony ma być 

wniosek na remont drogi przez miejscowość Nielbark do drogi krajowej nr 15 odcinek 2,5 km. 

Droga ta spełnia wymogi, żeby wniosek mógł uzyskać akceptację (łączy drogę powiatową z drogą 

krajową).  Szacowany koszt 1.200 tys. zł. Wstępnie była mowa o 1 mln. zł., ale po zrobieniu 

obmiarów wyszedł koszt 1.200 tys. zł. Żeby wniosek przeszedł trzeba wykonać elementy 

bezpieczeństwa, przejście dla pieszych, poręcze energochłonne, nowe przepusty. Wójt nie może 

złożyć wniosku na remont drogi powiatowej. Może składać wnioski, ale na remonty dróg 

gminnych. Wójt zadeklarował, że poniesie połowę kosztów. W tej chwili nie ma jeszcze 

wytycznych do programu, ale prawdopodobnie zostanie utrzymany poziom finansowania 70/30 

(70% kosztów poniesie powiat, 30% wyniesie dofinansowanie). Oznacza to, że udział powiatu 

wyniesie 840 tys. zł. W związku z deklaracją wójta, gmina przekaże 420 tys. zł i tyle samo musi 

zabezpieczyć powiat. Takie są założenia. Po przetargu kwoty te będą niższe. Dziś Rada ma podjąć 

uchwałę, w której wyrazi wolę przystąpienia do inwestycji. Dopiero po podjęciu uchwały Dyrektor 

ZDP może wystąpić o wydanie niezbędnych dokumentów m.in. decyzji o warunkach 

środowiskowych itp. Jeżeli RDOŚ w Olsztynie narzuci obowiązek sporządzenia raportu 

oddziaływania na środowisko, inwestycja upadnie. Dyrektor wyraził nadzieję, że uda się bez 

raportu. Jeżeli w sierpniu nie uda się sprzedać mienia, to też inwestycja upadnie. Wnioski 

prawdopodobnie będą przyjmowane do 20 września. Powiat niczym nie ryzykuje. Po prostu 

wniosek nie będzie złożony. P. Dyrektor dodał, że nie chciałby, żeby po podpisaniu umowy,  

wycofać się z decyzji, jak miało to miejsce w przypadku remontu drogi do Radomna, albo jak 

słyszy się nieoficjalnie – będzie z drogą do Leźna. W takim przypadku, powiat będzie „skasowany” 

u Wojewody i Marszałka na długie lata.  

Z sali obrad wyszedł radny Czapliński. 

Przewodnicząca przypomniała, że droga w Nielbarku stanowi objazd w przypadku zablokowania 

drogi krajowej nr 15. Przy drodze powstają nowe zakłady pracy. Następnie zaproponowała, aby 

przystąpić do głosowania. 
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Głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały nr XXIV/212/2012 (załącznik nr 9) głosowało 14 

radnych, jeden radny wstrzymał się do głosu. 

Na salę obrad wszedł radny Czapliński. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/183/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z dnia 31.05.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXIV/213/2012 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2012 r., o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, a także o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Koszewski odczytał projekt uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXIV/214/2012 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1248N Gr. woj. (Ciche) – Nielbark – gr. woj. (Brzozie) na odcinku Nielbark do 

skrzyżowania z drogą krajową Nr 15” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały.  

Radny Szczepański powiedział, że we wrześniu będą składane wnioski, a czy wiadomo kiedy 

nastąpi ich rozpatrzenie. 

P. Kłosowski poinformował, że zwykle przed świętami, w grudniu, lista jest zatwierdzona przez 

Ministra.   
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Radny Kazimierz Wiśniewski zapytał czy fakt, że z jednej inwestycji zrezygnowano, a planuje się 

złożyć wniosek na inną inwestycję, nie spowoduje, że zarówno jedna jak i druga inwestycja, nie 

zostaną wykonane. Dodał, że chodzi mu o remont drogi do Leźna. 

P. Kłosowski odpowiedział, że remont drogi do Leźna nie wypadł z planu. Remont drogi ma być 

wykonany w latach 2013-2014. W 2013r. inwestycja ma być jedynie rozpoczęta. Zaplanowana na 

ten rok kwota to 50 tys. zł. na przebudowę przepustów.  

Radny Wiśniewski zapytał czy nie lepiej byłoby zrobić szybciej jedną inwestycję. 

Starosta powiedziała, że umowa już jest podpisana, terminy realizacji są uzgodnione. 

Radny Wiśniewski stwierdził, że jeżeli mienie nie będzie sprzedane, to każda inwestycja będzie 

zagrożona.  

Przewodnicząca powiedziała, że szkoła w Czachówkach jest planowana do sprzedaży i 

jednocześnie ma istnieć dalej. Jeżeli tak ma być, należy zastanowić się nad przeniesieniem jej do 

innego budynku. Na pewno jest taka możliwość na terenie gminy Biskupiec. Zmniejszą się koszty 

utrzymania, szkoła poprawi warunki lokalowe. Każdy chyba zauważył, że koszt utrzymania 

jednego ucznia w Czachówkach jest prawie dwukrotnie wyższy od kosztu utrzymania ucznia w 

liceum, a wyniki nauczania wprost odwrotnie – w liceum 86% osób zdaje maturę, a w 

Czachówkach – 25%. Można sprzedać budynek szkoły, a niekoniecznie likwidować szkołę. 

Radny Szczepański powiedział, że przesunięcie inwestycji w Leźnie też wynikało z braku 

pieniędzy. 

Radny Tuchalski dodał, że zrezygnowano inwestycji w Radomnie.  

P. Kłosowski powiedział, że na sesji w sierpniu lub na początku września Rada zdecyduje czy 

składać wniosek na inwestycję w Nielbarku czy nie. Jeżeli nie będzie sprzedana szkoła na 

Grunwaldzkiej, nie będzie o czym mówić. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby przystąpić do głosowania. 

Głosowało 16 radnych. Za podjęciem uchwały nr XXIV/215/2012 (załącznik nr 12) głosowało 11 

radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

P. Kłosowski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie potwierdzenia udziału Powiatu Nowomiejskiego w 

projekcie pod nazwą „Znakowanie turystyczne regionu Warmii i Mazur” zaplanowanego do 

wykonania ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 2007 - 2013 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXIV/216/2012 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych oraz w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych prowadzonych przez Powiat Nowomiejski 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki poinformował, że kolejne trzy 

uchwały oświatowe dotyczą tylko i wyłącznie przejęcia biblioteki pedagogicznej przez powiat z 

dniem 1 września br. P. Korecki poprosił, aby w uchwale dotyczącej regulaminu wynagradzania 

dokonać autopoprawki polegającej na wykreśleniu paragrafów paragrafu 6 w Oddziale III oraz 

paragrafu 11 w Oddziale IV. Są to paragrafy, które w poprzedniej uchwale zostały uchylone 

rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody.  

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXIV/217/2012 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXIV/218/2012 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze 

w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXIV/219/2012 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 20 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca zapytała czy odpowiedź na pytanie radnego Andrzejewskiego, udzielona  w trakcie 

sesji, jest wystarczająca. 

Radny Andrzejewski odpowiedział, że tak. 

Starosta w odpowiedzi na wniosek radnego Galińskiego poinformowała, że jedno pismo już 

wysłano do Wojewody. W ślad za nim zostanie przesłane pismo z podpisami mieszkańców, także z 

miejscowości Kowaliki.  

Ad. 21 

Sprawy różne 

Radny Dembek powiedział, że cały czas mówi się o budżecie i o tym, że wszystko zależy od 

sprzedaży szkoły w Czachówkach. 

Starosta sprostowała – chodzi ogólnie o sprzedaż mienia powiatu. 

Radny Dembek zapytał co dalej ze szkołą w Czachówkach. Z informacji przekazanych przez p. 

Dyrektor wynika, że jest sporo chętnych do szkoły, więc nabór powinien być zadowalający. 

Starosta odpowiedziała, że robi się wszystko, aby mienie, które jest teraz przeznaczone do 

sprzedaży, sprzedać. Oprócz ogłoszenia przetargów, wysłane zostały pisma do firm, które mogłyby 

być zainteresowane kupnem mienia. Informacje można uzyskać na stronie internetowej. Na 

budynku szkoły wisi baner informujący o sprzedaży. Były telefony z zapytaniami o nieruchomości, 

ale jakie jest faktyczne zainteresowanie, trudno powiedzieć. Jeżeli natomiast chodzi o Czachówki – 

zapis o sprzedaży figuruje w WPF. W rozmowach z nauczycielami starosta mówi o tym, aby robić 

wszystko, aby nabór był większy. Jeżeli szkoła będzie miała więcej uczniów, to się obroni.  

Przewodnicząca stwierdziła, że wtedy budżet się nie obroni. 

Radny Wiśniewski zapytał czy Zarząd szuka innych rozwiązań. 

Starosta powiedziała, że podjęto rozmowy w sprawie ewentualnego połączenie szkoły ze szkołą 

gminną, ale propozycja nie trafiła na podatny grunt. Były to luźne rozmowy, ale nie było jakiegoś 

specjalnego optymizmu. Wójt nie jest raczej tym zainteresowany.  

Przewodnicząca stwierdziła, że ilość dzieci w szkołach podstawowych spada. Wielu wójtów 

niestety nosi się zamiarem zamknięcia niektórych szkół. Przewodnicząca dodała, że nie jest za tym, 

aby szkołę w Czachówkach zamknąć, ale koszt utrzymania budynku jest ogromny. Gdyby przenieść 

szkołę do innego budynku, który jest już w pewnym stopniu przygotowany, to jest to jakieś 

rozwiązanie. Jednak Przewodnicząca nie posiada informacji czy takie budynki są na terenie gminy 

Biskupiec. 
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Radny Tuchalski powiedział, że jego zdaniem problem szkoły w Czachówkach w przeciągu roku 

lub dwóch, sam się rozwiąże. Kwestie ekonomiczne będą odgrywały tu istotną rolę. Chodzi o 

ogrzewanie, niewykorzystanie sali gimnastycznej, konieczność wymiany okien.  

Przewodnicząca powiedziała, że tym bardziej nie powinno się dopuścić do likwidacji szkoły. 

Należy podjąć starania i poszukać innego budynku; zaprosić Wójta na posiedzenie Zarządu i 

rozmawiać na ten temat. 

Następnie Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęło pismo od p. Lecha Bolta Prezesa Klubu 

Turystów Wodnych w sprawie pomocy w organizacji corocznego spływu. Przewodnicząca 

poprosiła, aby udzielić wsparcia i przekazać nagrody w postaci folderów o przyrodzie powiatu. 

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Ząbkiewicz zapytał czy ogłoszenia, które ukazują się w prasie m.in. o konkursie na 

stanowisko dyrektora ZSZ czy sprzedaży działek, muszą mieć aż tak duży format. 

Starosta odpowiedziała, że starano się, aby koszty były jak najniższe, żeby format był mniejszy, a 

jednocześnie informacja była czytelna. Pewne informacje muszą być zawarte w ogłoszeniu.  

Radny Szczepański powiedział, że w sprawozdaniu z prac Zarządu jest informacja na temat pisma 

Wójta Gminy Grodziczno na temat drogi w Świniarcu. Radny poprosił o więcej szczegółów na ten 

temat. 

Radna Katarzyna Trzaskalska wyjaśniła, że w piśmie zawarto postulaty, które padły na ostatniej 

Sesji Rady Gminy Grodziczno. Chodziło o remont odcinka drogi między Świniarcem a  

Zwiniarzem.   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 22 

 Zakończenie obrad XXIV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXIV Sesji Rady Powiatu.    

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


